
 Joroisniemen valokuituosuuskunnan toimintakertomus vuodelta 2023 

  

Valokuituhankkeen päättäminen  

Etelä-Savon ELY-keskuksen rahoittama hanke, jonka avulla valokuituverkko toteutettiin, 

saatiin päätökseen maaliskuussa 2023. Maksatushakemusta raportteineen ja tositteineen 

jouduttiin käymään läpi ja muokkaamaan useita kertoja ELY-keskuksen tarkastajien kanssa 

vielä alkuvuoden 2023 aikana.  Maksatuksesta saatiin myönteinen päätös 17.3. ja rahat tulivat 

osuuskunnan tilille 23.3.  

 

Valokuituverkon toiminta 

Valokuituverkko on toiminut koko vuoden 2023 moitteettomasti, eikä Telia tehnyt vuoden 

aikana katkoksia aiheuttaneita huoltoja. 

 

Sääntömääräinen vuosikokous  

Osuuskunnan vuosikokous pidettiin Joroisten urheilutalolla 24.5.2023. Kokoukseen osallistui 

19 osakasta. Vuosikokouksessa käytiin läpi projektin kulku, ELY-keskuksen tukihakemuksen 

vaiheet, osuuskunnan kirjanpito sekä vuosien 2020, 2021 ja 2022 toiminnantarkastuksen 

tulokset. Toiminnantarkastaja Juha Romo oli esittänyt hallitukselle tarkentavia kysymyksiä ja 

niiden vastaukset käytiin kokouksessa läpi. 

 

Hallitus esitti, että kaikilta talopäätelaitteen ottaneilta osakkailta laskutettaisiin 220 € 

kertaerä maksettavaksi vuoden 2023 aikana. Kokous hyväksyi esityksen. Kerätyllä rahalla 

maksettiin pois Oman Osuuspankin laina ja kerättiin pieni pohjakassa mahdollisia tulevia 

vikakorjauksia varten. 

 

Osuuskunnan hallitus jatkoi aiemmalla kokoonpanolla, koska kokouksessa sovittiin, että 

nykyinen hallitus vie projektin päätökseen, kunnes kaikki velat on maksettu pois. 

Kokouksessa käsiteltiin myös valokuituosuuskuntaan liittyvien uusien osakkaiden laskutusta. 

Kokouksessa päätettiin, että uudet liittyjät maksavat tarvittavan urakoinnin itse, eikä 

liittymisestä saa aiheutua kustannuksia muille osakkaille. Hallituksen vastuulle jäi päättää 

uusien osakkaiden tarkat liittymismaksut tapauskohtaisesti. 



 

Enerken urakointilasku 

Savon Voima oli käyttänyt valokuitujen ja sähkökaapeleiden hautaamisessa aliurakoitsijana 

Enerke Oy:tä, joka oli puolestaan käyttänyt Kuikka Trans Oy:tä omana aliurakoitsijanaan. 

Enerke kysyi sähköpostien ja puhelinsoittojen kautta osuuskunnalta vuoden 2022 lopulla, 

oliko Savon Voiman lähettämät urakointilaskut maksettu. Hallitus vastasi, että hanke on jo 

päättynyt ja että Savon Voimalle on maksettu 65 000 € suuruinen korvaus urakoinnista 

hankkeen aikana. Enerke oli uudestaan yhteydessä huhtikuussa 2023 ja ilmoitti, että heidän 

osuutensa urakoinnista olisi vielä maksamatta. Asiaa luvattiin selvittää kesän aikana. Enerke 

lähetti työaikakirjauksia sisältävän tiedoston, johon heidän laskutushalunsa perustui. 

 

Vaikka valokuituosuuskunta ei ollut tehnyt sopimusta Enerken kanssa urakoinnista, hankkeen 

alkaessa oli tiedossa, että Enerke tulee toimimaan Savon Voiman aliurakoitsijana. Asiaa 

tutkittiin Savon Voiman, Enerken ja Kuikka Transin kanssa, kunnes loppuvuodesta 2023 

varmistui yhteysymmärryksessä urakkatietojen tarkastelun jälkeen, että Enerke ei tosiaan 

ollut saanut vielä korvausta tekemästään noin 35 000 € arvoisesta urakoinnista. Osuuskunnan 

hallitus sopi Enerken kanssa, että urakointi maksetaan heille 2024 marraskuuhun mennessä. 

 

Tiedotus 

Jäsenille lähetettiin sähköpostitse kokouskutsu 24.5.2022 pidettyyn sääntömääräiseen 

vuosikokoukseen, jossa oli mukana yleistä tietoa osuuskunnan tilanteesta sekä linkki 

(https://joroisniemi.weebly.com/) osuuskunnan nettisivuille, jonne laitettiin kokoukseen 

liittyvä taustamateriaali nähtäville. 

 

Osuuskunnan jäsenet ja hallitus  

Vuoden 2023 lopussa osuuskunnassa oli 84 jäsentä. Jäsenistä 67 oli ottanut valokuidun 

käyttöön ja 17 oli ns. kieppi seinällä, eli valmius ottaa eri maksusta valokuitu käyttöön. 

Osuuskunnan hallitukseen kuuluivat puheenjohtajana Pekka Keränen, sihteerinä Herkko 

Pirkkalainen ja jäseninä Eeva Koivula, Mikko Osmala ja Satu Pyörälä. Hallitus piti 12 kokousta 

vuoden 2023 aikana. 

 

 



 

Osuuskunnan talous 

Osuuskunta sai ELY-keskuksen 199 802,50 € suuruisen tuen tilille 22.03.2023, jolla maksettiin 

Telian siltalainaa pois. Hallitus otti lisäksi Joroisten Omalta Osuuspankilta 36 500 € lainan, jolla 

loput Telian 300 000 € siltalainasta maksettiin kokonaan pois 31.03.2023. 

 

Koska osuuskunta jäi Joroisten Omalle Osuuspankille velkaa, päätettiin osuuskunnan 

vuosikokouksessa 2023 kerätä talopäätelaitteen ottaneilta osakkailta 220 € suuruinen maksu 

vuoden 2023 kuluessa, jolla pankkilaina maksettaisiin pois ja kerättäisiin tilille pieni pesämuna 

mahdollisten vikakorjausten maksamista varten. 

 

Osuuskunnan hallitus laati tarkan luettelon osuuskunnan valokuitutarvikkeista, ja 

ylimääräisiksi katsotut tarvikkeet pyrittiin myymään pois talouden tasapainottamiseksi, mutta 

kauppoja ei vielä vuoden 2023 aikana tapahtunut. 

 

Kolme osakasta oli tehnyt vuonna 2021 valituksen liittymiskustannusten noususta 

kuluttajariitalautakunnalle, joka odotti edelleen lautakunnan käsittelyä. Näiden osakkaiden 

liittymismaksut ovat kirjattuna siirtosaamisissa. Siirtosaamisissa on myös vielä joitakin 

osakkaiden 220 € lisämaksuja. 

 

Vuoden 2023 lopussa osuuskunnan tilillä oli rahaa 3 817,69 €. Rahoitusvelkaa osuuskunnalla 

oli yhteensä 15 000,00 €, ja siirtosaamisia osakkailta 15 225,00 €. Vuodelle 2024 oli tulossa 

Enerken urakointilasku 34 112,40 €. Lisätukea Joroisten Omalta Osuuskunnalta ei oltu vielä 

haettu vuoden 2023 loppuun mennessä Enerken urakointilaskun selvityksen takia, mutta sitä 

tullaan hakemaan vuoden 2024 puolella. 

 

 

23.05.2024 

Herkko Pirkkalainen 

Sihteeri ja rahastonhoitaja 


